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Vážen í a  mil í spo luobčané , 
Svojetičáci, 

čas léta a  dovolených se  sice 
p o m a l u n a c h y l u j e , d n y 
se  polehoučku krátí, svou vládu 
zanedlouho převezme podzim, ale 
to neznamená, že bychom měli 
propadat  nějaké nostalgii či 
s m u t k u . J á s p o l u s  k o l e g y 
zastupiteli se  pokusím v  tomto 

novém vydání SVOJETICKÉHO FÓRA ukázat, že je 
dost důvodů pro dobrou náladu ať již s ohledem na to, 
co se nám všem spolu ve Svojeticích daří dělat pro další 
zlepšení života nás všech či z pohledu dalších záměrů 
do budoucna. Jak už se  stalo dobrým pravidlem, také 
v  tomto vydání naleznete informace o  kulturních či 
společenských akcích, které jsme měli možnost si 
společně užít i  těch, které chystáme ještě pro období 
do  konce roku. Přinášíme stručné shrnutí bodů 
projednávaných na  proběhlých veřejných zasedáních 
ZO, nezapomněli jsme také na  přehledné shrnutí 
projektů, které jsme v průběhu léta rozběhli a také těch, 
které dále chystáme, informace o  službě pro občany 
Svojetic na  bázi „rodinné MHD“ Citya, kterou jistě 
uvítají nejen senioři či maminky s  dětmi, informaci 
o  aplikaci Místní rozhlas, která poslouží všem, kdo 
nezachytili hlášení místního rozhlasu. Dále v  tomto 
vydání naleznete také za j ímavou informaci 
o  průzkumu zaměřeném na  problematiku výstavby 
škol v  Čechách, který připravil náš svazek obcí 
LOŠBATES a  jehož hlavním cílem bylo dále zvýšit 
povědomí u  veřejnosti ale také u příslušných politiků 
a  vrcholných státních úředníků o  problémech, 
se  kterými se  obce potýkají při zajišťování školní 

docházky našich dětí. Zajímavý bude pro vás jistě také 
pohled na  finanční zdraví naší obce, který poskytuje 
finanční analýza hospodaření Svojetic vypracovaná 
předním odborníkem, ekonomem specializujícím 
se  na  finanční problematiku obcí a  municipalit, Ing. 
Luďkem Tesařem.

R á d a b y c h s e  z m í n i l a t a k é o  z m ěn á c h 
v zastupitelstvu, které v průběhu léta proběhly. Po pěti 
letech v  pozici neuvolněného místostarosty ukončil 
svou práci v zastupitelstvu Jirka Eigel, kterému i touto 
cestou chci poděkovat za  jeho práci, kde se zaměřoval 
zejména na to, aby Svojetice byly obec finančně zdravá, 
prosperující a  s  dobrými vyhlídkami do  budoucna. 
Zároveň chci popřát hodně úspěchů v  práci pro obec 
v pozici neuvolněného místostarosty Tomáši Kárníkovi 
a v neposlední řadě také staronové člence zastupitelstva 
Zdeňce Vejmelkové. 

Závěrem svého úvodního slova bych chtěla vyjádřit 
optimismus a víru ve zlepšování fungování spolupráce 
v  rámci zastupitelstva u všech zastupitelů bez ohledu 
na  to, jestli byli zvoleni za  sdružení Svojetice 20108 či 
sdružení Pro Svojetice. Věřím, že všechny nás musí 
spojovat jedna společná věc a  tou jsou právě Svojetice, 
život lidí v naší obci, společná budoucnost a práce nás 
všech bude zaměřená na  to, aby se všem nám zde žilo 
dobře a cítili jsme se zde opravdu doma. Budeme-li mít 
všichni dobrou vůli toto spojení v  praxi naplňovat 
svým jednáním, přístupem a  prací, věřím, že nám to 
významně pomůže v  naplnění (nelehkého) poslání 
zastupitele - službě pro občany.

Přeji Vám příjemné počtení a hezký zbytek léta!

Vaše Martina Vedralová, starostka

Slovo starostky
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Ze života obce
V první polovině roku jsme uspořádali společenské 

akce, kterými se snažíme zejména posílit pocit 
sounáležitosti mezi obyvateli. Při těchto událostech 
jsme se mohli setkat, navázat nová přátelství a vytvářet 
silnější komunitní pouta.

Poslední dubnový den patřil tradičně pálení 
čarodějnic.

Děkujeme všem, kteří se podíleli na povedeném 
průběhu akce a také všem návštěvníkům, kteří s námi 
sdíleli radost ze společně stráveného času.

11.května jste měli možnost seznámit se podrobně 
s  projekty, které jsou v obci aktuálně řešeny, a to na 
Kavárničce se starostkou. Na tomto setkání se 
zastupiteli jste měli možnost obdržet odpovědi na 
všechny Vaše dotazy týkající se aktuálního dění v obci.

Vítání nových občánků - Společenská událost plná 
radosti a naděje.

Obec Svojetice měla 18.5.2023 přivítat 10 malých 
občánků. Z důvodu nemoci se jich na slavnostním 
přivítání sešlo pouze 8. Vítání občánků je příležitostí 
pro obec, aby vyjádřila svou podporu a přání novým 
občánkům, a zároveň posílila pouta mezi obyvateli. Je 
to slavnost, která zanechává dojem na srdcích všech 
přítomných a působí jako inspirace pro další generace. 
Jsme moc rádi, že ve Svojeticích je zachována tradice 
této události a budeme se těšit na příští rok, kdy 
přivítáme další maličké Svojetičáky:-)

A u dětí zůstaneme. Další akcí, která se také stala 
tradicí je dětský den, který se opět konal na fotbalovém 
hřišti Svojetice. Dětský den je speciální událostí, která je 
určena výhradně pro děti a jejich radost a zábavu 
a přináší dětem nezapomenutelný den plný her, soutěží 
a zábavy. O to se vždy snažíme. Děti si užily hry, 
soutěže, malování na obličej a show s Hopsíkem.

Poslední červencové večery 19.-21.7. měli občané 
Svojetic, ale i okolních obcí, možnost užít si sledování  3 
filmů pod širým nebem, při světle hvězd, a to v Letní 
scéně Lošbates. V letošním roce byla letní scéna 
pořádána svazkem obcí LOŠBATES.

 Doufáme, že jste si s námi pořádané akce užili 
a  budeme se velice těšit, že se znovu setkáme, při 
akcích, které pro Vás připravujeme.

Jana Chromá, referent obce
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Plánované akce
Prázdniny jsou obdobím volnosti, dobrodružství 

a odpočinku. Avšak jak se léto blíží ke konci, přichází 
čas se rozloučit s tímto bezstarostným obdobím 
a připravit se na návrat do školy nebo práce. Přechod 
ze svobody prázdnin do nových výzev školního 
prostředí či pracovního života může být náročný. 
Abychom Vám tento čas alespoň trochu zpříjemnili 
a abyste se měli i po konci slunečných a letních dní na 
co těšit, připravili jsme pro Vás akce, které se 
každoročně teší kladnými ohlasy.

Halloween
Halloween je každoroční 

oslava, která se v mnoha zemích 
slaví 31. října. Původně byla 
spojována s keltským svátkem 
Samhain, který označoval konec 
léta a začátek zimy, a věřilo se, 
že v tento den je propast mezi 
živými a mrtvými nejtenčí. Dnes 
j e H a l l o w e e n p ř e d e v š í m 
zábavnou událostí pro děti, 
které se těší na nošení kostýmů, 
sbírání sladkostí a účast na 
různých oslavách.  
V sobotu 21.10.2023 se opět můžete těšit na tradiční 
dlabání dýní, malování na obličej a zábavné hry 
v Pivnici na Skále. Poté na Vás stejně jako minulý rok 
bude čekat strašidelná stezka a stánek s trdelníkem:-)

A je tu advent. Ano, uteklo 
to neskutečnou rychlostí. Ještě 
s e s n a ž í m e u ž í v a t s i 
posledních teplých dní, těšíme 
se na babí léto a my už pro 
Vás plánujeme rozsvícení 
vánočního stromu a Mikuláše 
pro děti . Obě tyto akce 
proběhnou v sobotu 2.12.2023, 
přičemž první adventní neděle připadá na 3.12.2023. 

Večer tříkrálový
Tento rok se nám povedlo uspořádat krásný 

Tříkrálový koncert v podání pana Richarda Pachmana 
a  Dity Hořínkové, při kterém jsme se rozloučili 
s  vánočními svátky, starým rokem a přivítali jsme 
společně rok nový. Jsme velice rádi, že i letos Vás 
můžeme na tuto nevšední událost pozvat.

Budeme se těšit na společné setkání 6.1.2023.

Jana Chromá, referent obce

Svojetičtí baráčníci
Řimskokatolická farnost Říčany pořádala dne 

13.8.2023 oslavu 130  let od  vysvěcení kostela 
Nanebevzetí Panny Marie v  Mukařově. Baráčníci 
ve  Svojeticích se  této slavnosti zúčastnili. V  krojích 
osobně přivítali kardinála Dominika Duku, který 
v  kostele celebroval svatou mši. Jednalo se  o  velice 
vzácné a  nevšední setkání. Při osobním rozhovoru 
kardinál zdůraznil, jak důležité je v  každé obci 
uchovávat tradice, kroje a soudržnost sousedů. Součástí 

oslavy byl i křest nové knihy spisovatele Jana Psoty. Pro 
baráčníky ve Svojeticích je každý okamžik, kdy mohou 
v krojích reprezentovat Svojetice ve spřátelených obcích 
velice důležitý a slavnostní. 

syndik Nela Mazakianová
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Krátce ze zasedání
N íž e V á m p ř i n á š í m e z k r á c e ný s o u h r n 

projednávaných bodů na proběhlých veřejných 
zasedáních. Plné verze zápisů/výpisů z veřejných 
zasedání naleznete na webových stránkách obce: 
https://svojet ice .cz/obecni-urad/zapisy-ze-
zasedani/.

• ZO Svojetice schválilo vyhlášení záměru prodeje 
části pozemků p.č. 1042/4 a 1042/3 v k.ú. Svojetice 
za účelem narovnání nesrovnalostí v Katastru 
nemovitostí pro Středočeský kraj.
• ZO Svojetice schválilo podání žádosti o dotaci 

na projekt chodníku  v ul. V Průhonu, Louňovická - 
„Zvýšení bezpečnosti dopravy v obci Svojetice II. 
etapa - ulice V Průhonu a Louňovická “. 
• ZO Svojetice pověřilo pana Tomáše Halamu 
členem kontrolního výboru DSO LOŠBATES.
• Byl schválen závěrečný účet obce a účetní 

uzávěrka za rok 2022.
• Schválení dodatku ke smlouvě o nájmu 

nebytových prostor na adrese V Průhonu 153, 
Svojetice.
• Schválení rozpočtového opatření č.3/2023.
• Schválení smlouvy o spolupráci při zajišťování 

zpětného odběru a zařazení místa zpětného odběru 
do obecního systému odpadového hospodářství se 
společností EKO-KOM a.s. 
• Schválení veřejnoprávní smlouvy s TJ Sokol 

Svojetice o poskytnutí finanční podpory ve výši 
50.000,- Kč.
• Schválení dodatku ke smlouvě o zajišťování 

a financování dopravní obslužnosti pro rok 2023 se 
Středočeským krajem.

• Schválení smlouvy o spolupráci ve věci 
zabezpečení komplexních služeb poptávkové 
dopravy a o poskytnutí licence s poskytovatelem 
CITYA mobility s.r.o.
• Schválení smlouvy o zajištění technického 

dozoru na akci ,,Zkapacitnění MŠ a stavební úpravy 
pro zlepšení užívání Mateřské školy ve Svojeticích“.
•  Schválení přijetí dotace z programu IROP, 

rozvoj městské mobility na projekt CZ „Zvýšení 
bezpečnosti dopravy v ulici Choceradská, I. etapa“ 
– výstavba chodníku v komunikaci Choceradská.
• Schválení uzavření Smlouvy o poskytnutí 

podpory ze SFŽP na akci „ Pořízení elektrovozidla 
pro obec Svojetice“.
• ZO Svojetice zvolilo místostarostou pana 

Tomáše Kárníka.
• ZO Svojetice zvolilo předsedou finančního 

výboru Svojetice pana Jana Jaroše.
• Schválení přispění finanční částky ve výši 3.000,- 

Kč měsíc na provoz autobusové linky 557 v  rámci 
rozšíření dopravní obslužnosti do  Základní školy 
Světice.
• Schválení platby za projektovou dokumentaci 

pro provádění stavby nové svazkové základní školy 
LOŠBATES s plněním ve výši 6.456.920,- Kč bez 
DPH.
• Schválení podání žádosti o dotaci na stavbu 

Nové svazkové základní školy LOŠBATES z Výzvy 
MŠMT.
• Schválení nabídky firmy LKA s.r.o., na 

administraci projektu ,,Zkapacitnění MŠ Svojetice“ 
ve výši 60.000,- Kč bez DPH.
• S c h v á l e n í z a h á j e n í p r a c í n a p ro j e k t u 

„ R e k o n s t r u k c e k o m u n i k a c e V P růh o n u , 
Louňovická“.

Aktuality

Změny v zastupitelstvu
Dne 14.6.2023 pan Jiří Eigel rezignoval na post 

místostarosty obce. Zastupitelstvem obce byl do této 
funkce zvolen pan Tomáš Kárník. Z důvodu zvolení 
pana Tomáše Kárníka do funkce místostarosty, není 
možné, aby p. Kárník vykonával předsedu Finančního 
výboru, a proto byl do této funkce zvolen pan Jan 
Jaroš.

Pan Jiří Eigel následně rezignoval na post člena 
zastupitelstva a jeho novou členkou se stala paní 
Zdeňka Vejmelková.

Mgr. Martina Vedralová - starostka (uvolněná), 
předseda komise stavební a územního plánování

Tomáš Kárník -  místostarosta (neuvolněný)
Tomáš Halama - předseda školské komise, 

předseda kontrolního výboru
Jakub Honc - předseda komise veřejného pořádku, 

dopravy, životního prostředí a odpadového 
hospodářství

JUDr. Jan Jaroš - předseda finančního výboru
Zdeňka Vejmelková - předseda kulturní 

a sportovní komise
Ing. Pavel Churáček - člen zastupitelstva
Jarmila Černá - člen zastupitelstva
Hana Bajerová - člen zastupitelstva
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• Citya - rodinná MHD 
Jak jste se mohli dočíst v aktualitách ze zasedání, 

zastupitelstvem obce byla schválena spolupráce 
s rodinnou dopravou Citya.

V minulém roce jste si mohli vyzkoušet sdílené jízdy 
s rodinnou MHD. Vzhledem k pozitivním ohlasům ve 
Svojeticích sdílená doprava Citya od 1.8. pokračuje. 
Pokud ještě nemáte, stáhněte si jednoduchou aplikaci. 
Noví uživatelé získají jízdu zdarma. Ceny za další jízdy 
se nejčastěji pohybují mezi 40 Kč a 60 Kč za jednu jízdu. 
Vždy záleží na ujeté vzdálenosti. Objednávají se 
sedadla, například pokud chcete jet v páru, tak 
objednáte 2 sedadla, cena za každé další sedadlo je nižší 
o 80 %. Částka se zobrazí v aplikaci vždy předtím, než 
jízdu objednáte (případně lze jízdu bezplatně zrušit). 
Platba je možná pouze bezhotovostně (z účtu se strhne 
až po faktickém nástupu do vozidla). Senioři nad 75 let 
a ZTP maj í j ízdy zdarma. J ízdy s i můžete 
i předobjednat až na 24 hodin dopředu.

Citya jezdí každý všední den od 7:00 do 19:00. Auto 
přijede vždy kousek od místa, kde jste si jízdu 
objednali.

Kam vás Citya sveze?
Třeba na nádraží do Světic, odkud můžete 

pokračovat dál vlakem, nebo do centra Říčan, kde 
nemusíte řešit placené parkování. Pohodlným 
minivanem můžete poslat i děti do/ze školy, ZUŠ, nebo 
na odpolední kroužky či letní příměstské tábory nebo 
na koupaliště. Profesionální a milý řidič se postará 
o  naprostou bezpečnost. Citya odveze i maminky 
s  kočárky, kterým zrovna ujel autobus, anebo byl již 
obsazený jiným kočárkem.

Citya vás doveze kamkoliv v rámci katastrů Svojetic, 
Babic, Tehova, Světic, Říčan a Tehovce. Obce se finančně 
podílí na jejím provozu, podobně jako na provozu PID. 
Myšlenka spočívá v tom, že sdílená doprava na 
vyžádání může být ekonomičtější a ekologičtější než 
pravidelné, nicméně často nevyužité spoje velkými 
autobusy. 

• Nové obecní elektrovozidlo 
Možná jste si už povšimli, že se nám obcí prohání 

nové elektrovozidlo. 
Obci Svojetice se díky poskytnutí finančních 

prostředků ze Státního fondu životního prostředí ČR 
v rámci Národního plánu obnovy podařilo získat nové 
elektrovozidlo.

Cílem pořízení elektromobilu je snížení negativních 
vlivů dopravy na zdraví obyvatel a životní prostředí 
v obci Svojetice a to zejména snížením emisí z dopravy 
a snížením hlukové zátěže prostřednictvím využívání 
vozidla s alternativním pohonem. Elektromobil bude 

využíván jako dopravní prostředek při výkonu činností 
souvisejících se správou obce.

Pořízený elektromobil bude mít rovněž pozitivní 
vliv na rozpočet obce, a to z důvodu nízkých 
provozních výdajů.

Provoz elektromobilu by kromě zajištění potřebných 
služeb a úspory nákladů měl mít silný osvětový efekt 
u veřejnosti.

Doufáme, že se nové elektrovozidlo stane inspirací 
pro naši obec, aby směřovala k udržitelnější a šetrnější 
dopravě, ať už jednotlivci zvolí elektromobil, cyklistiku, 

Senioři 75+ ZTP
ZDARMA
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nebo veřejnou dopravu. Společnými silami můžeme 
přispět k ochraně životního prostředí a vytvořit z naší 
obce vzorový příklad pro ostatní.

Výše dotace - 200 000,- Kč.
Vlastní zdroje- 344 500,- Kč. 

 
Název projektu: Pořízení elektrovozidla pro obec Svojetice. 
Tento projekt je spolufinancován Evropskou unií z fondu 
Next Generation EU. 
Realizace projektu: listopad 2022 – červen 2025.

Jana Chromá, referent obce

• Místní rozhlas 
Začíná hrát hudba, z dálky se ozývá 

hlášení, ale zrovna jste nestihli otevřít 
okno nebo jste v místě, kde místní 
rozhlas není dostatečně srozumitelný. 

To už nyní není problém. Na hlavní stránce 
webových stránek, i v naší mobilní aplikaci, přibyla 
nová ikonka - hlášení místního rozhlasu. Pod touto 
ikonkou naleznete všechna proběhlá hlášení, která si 
můžete kdykoliv pustit. Takto už nepřijdete o žádné 
informace. 

Co dělá Tříkrálová sbírka v létě? Pomáhá.
Ve Svojeticích proběhla letos v lednu první koleda a 

byl to krásný výsledek, vybralo se 9 106 Kč. Celkem 
máme letos k dispozici 160 592 Kč, které obětaví 
koledníci z 13 obcí vykoledovali (tedy vykoledovali 
přesně 232 215 Kč, ale 35 % z výtěžku zůstává Charitě 
ČR pro její sociální projekty). S takovou částkou se 
toho dá vymyslet hodně. Od jara byly hlavním 
tématem školy v přírodě a tábory. O pomoc nás 
požádalo několik škol v okolí, různé organizace nebo 
přímo rodiny, se kterými již spolupracujeme. Většinou 
jde o prosbu týkající se studijních a zájmových potřeb 
dětí.

Na školu v přírodě se díky sbírce podívalo 5 dětí, 
na tábor odjely 4 a v září čeká exkurze do zahraničí 
dva studenty SŠ. Od nového školního roku budou na 
pořadu dne pak školní výdaje (družiny, obědy, školní 
pomůcky), lyžařské výcviky, přípravné kurzy na 
přijímačky.

Pokud někdo potřebuje peníze na nějakou 
konkrétní věc, tak ji pořídíme – nedáváme peníze 
v  hotovosti. V létě jsme koupili dva spacáky pro 
maminku s dcerou, které chtěly spolu strávit aspoň 
pár dní v kempu u vody, ale chyběla jim tato výbava. 
Jedna dívka s autismem dostala tablet, na kterém se 
dokáže zabavit s písničkami, ale i učit s jednoduchými 

obrázkovými programy. A její maminka-samoživitelka 
byla vděčná za sušák na prádlo, o který do té doby 
vždy musela poprosit sousedy. 

Radost se dá udělat i bez peněz. Spoustu věcí jsme 
pořizovat nemuseli, protože se nám scházejí často 
perfektní a nové nebo téměř nepoužité věci. Kdo zná 
děti s autismem, ví, jak je někdy těžké trefit se do 
vkusu a obliby dítěte. Ale ve skladu se našlo dost věcí, 
které u holčičky s autismem prošly. Poprosila mě o ně 
kamarádka, která si tuto holčičku bere na hlídání 
v rámci homesharingu a všimla si, že rodinná situace 
holčičky je složitá (maminka samoživitelka s dvojčaty 
s PA S ) . Z p r á v a o d 
maminky je autentická, 
plná emocí a překlepů, 
ale potěší a potvrzuje 
smysl všeho našeho 
počínání.

Děkuji všem pozorným, všímavým a  laskavým 
lidem, učitelkám, sousedům, úřadům a  organizacím, 
kteří naši charitu kontaktují s prosbou o pomoc 
někomu druhému. A děkuji samozřejmě všem dárcům 
za finanční i jakoukoli jinou pomoc, vše najde své 
uplatnění.

Lucie Procházková, ředitelka Farní charity Mnichovice

V posledním čísle Svojetického fóra jsme Vás 
informovali o Tříkrálové sbírce, která u nás proběhla 
v lednu tohoto roku a že se za naší obec podařilo vybrat 
krásných 9.106,- Kč.

Tříkrálovou sbírku pořádá Farní charita Mnichovice 
(https://mnichovice.charita.cz/), která se svou činností 

snaží pomáhat potřebným. Od ředitelky Farní charity 
Mnichovice, Lucie Procházkové, jsme obdrželi krásný 
článek ohledně využití "vykoledovaných peněz", který 
Vám zde dokládáme. Doufáme, že Vás to také zahřeje u 
srdce, jako nás, a že se nám příště podaří vybrat třeba o 
nějakou korunku více.

• Farní charita Mnichovice – Co 
dělá Tříkrálová sbírka v létě? 
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Probíhající projekty 
V každém čísle je vždy pár vět věnováno aktuálním 

projektům. Ani v tomto čísle tomu nebude jinak. 
Málokdo ví, kolik času, úsilí a práce skýtá připravit 
jeden každý projekt. A když je konečně hotovo, nastává  
dlouhé čekání na vypsání správného dotačního titulu 
a další dlouhé čekání na jeho vyhodnocení. Jsme velice 
rádi, že paní starostka vytrvala a její dlouholetá práce 
na projektech nám přinesla ovoce.

A o jaké projekty se jedná?

V červenci se díky získané 
dotaci od Ministerstva financí 
m o h l y z a p o č í t p r á c e n a 
zkapacitnění mateřské školy. 
Přestavění společenské místnosti na další třídu MŠ 
navýší kapacitu o 20 dětí. Nyní se práce na nové třídě 
chýlí ke konci a děti se mohou těšit na krásnou  třídu. 
Výše dotace - 3.885.101,- Kč 
Vlastní zdroje - 1.665.044,- Kč.

Z důvodu výstavby nového chodníku podél plotu 
mateřské školy, požádala obec společnost ČEZ 
o přeložku pojistkové skříně umístěné v trase chodníku.  
Zároveň také dojde k rekonstrukci vstupní brány 
a oplocení z čelní strany areálu.

14.8.2023 byla zahájena dlouho očekávaná 
rekonstrukce místní komunikace V Průhonu, 
Louňovická. 

Projekt „Rekonstrukce komunikace V Průhonu, 
Louňovická“ vznikl již v roce 2020 a v květnu 2021 bylo 
získáno stavební povolení s nabytím právní moci. Obec 
žádala o dotaci z dotačního titulu MMR, podprogram 
Podpora obnovy a rozvoje venkova, DT Podpora 
obnovy místních komunikací, na tuto rekonstrukci jak 
na rok 2021 tak i na rok 2022. V roce 2021 obec neuspěla 

v dotaci z důvodu, že nevysoutěžila zhotovitele stavby 
(do soutěže se žádný uchazeč nepřihlásil), v roce 2022 
obec splnila všechny požadavky, vysoutěžila 
i zhotovitele stavby, ale skončila jako náhradník.

Obec podala v červnu 2023 opětovnou žádost 
o  dotaci na rok 2023 do dotačního titulu MMR, 
podprogram Podpora obnovy a rozvoje venkova, DT 
Podpora obnovy místních komunikací. Max. podpora 
dotace od poskytovatele byla snížena pouze na 50%, 
celkové náklady na komunikaci ve výši 12.831.752,- Kč, 
požadovaná výše podpory 5.892.628,- Kč.

V současné době probíhá hodnocení žádostí na 
MMR, přičemž by vyhodnocení výsledků mělo 
proběhnout během září 2023. 

Zároveň byla podána žádost o dotaci na chodník 
k  MŠ, který je součástí celého stavebního projektu 
„ R e k o n s t r u k c e k o m u n i k a c e V P r ů h o n u , 
Louňovická“ (náklady cca 5 mil. Kč, výše dotace 85 %). 
Žádost byla podána do operačního programu IROP. 

Vzhledem k havarijnímu stavu celé komunikace 
bylo rozhodnuto, že budou práce na rekonstrukci 
zahájeny bez ohledu na to, jak bude žádost o dotaci 
vyhodnocena. Proto jsme byli velice potěšeni, když jsme 
14.8.2023 obdrželi informaci, že žádost o podporu 
s  názvem  „Zvýšení bezpečnosti dopravy V Průhonu 
a  Louňovická“ (vybudování chodníku k MŠ) prošla 
úspěšně hodnocením a byla ze strany Řídícího orgánu 
IROP schválena k financování. Poskytnutá dotace ve 
výši 4.409.005,- Kč, vlastní zdroje 778.060,- Kč.

Jako první byly zahájeny práce na chodníku 
k  mateřské škole, tak aby po dobu rekonstrukce 
komunikace mohly být děti bezpečně dopravovány do/
ze školky. Tak jak bylo uvedeno v předešlém čísle fóra, 
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jedná se o rozsáhlou rekonstrukci, která se bohužel 
neobejde bez dočasné uzavírky a omezení průjezdu 
automobilů.

Dalším dlouho očekávaným projektem je chodník 
podél komunikace Choceradská. V květnu jsme na 
webových stránkách obce uveřejnili skvělou zprávu, že 
obec získá požadovanou dotaci z operačního programu 
IROP (Integrovaný regionální operační program), který 
spravuje Ministerstva pro místní rozvoj. Projekt prošel 
úspěšně hodnocením a byl schválen k financování. 
Poskytnutá dotace ve výši 25.500.000,- Kč, vlastní zdroje 
cca 10 mil. Kč. Cílem projektu je vybudování nového 
chodníku vč. autobusových zastávek, přechodů pro 
chodce a světelného signalizačního zařízení v obci 
Svojetice (náves – vodojem). Výsledkem bude zajištění 
bezpečného pohybu občanů v rámci obce. Během 
podzimu proběhne výběrové řízení na zhotovitele 
stavby. Začátek prací je odhadován na jaro 2024.

V posledním čísle Svojetickém fóra jsme Vás 
informovali ohledně podaného projektového záměru -
Zvýšení bezpečnosti dopravy v obci Svojetice, který byl 
v prosinci 2022 schválen Řídicím výborem ITI PMO. 
Jedná se o výstavbu chodníku na komunikaci 
Choceradská vedoucího z návsi směrem k obcím 
Tehovec a Srbín. Záměrem projektu je zajistit bezpečný 

pohyb občanů v trase páteřní komunikace č. II/113 
ulice Choceradská, která prochází obcí Svojetice, 
a  v  ulici K Tehovci (III/11314). Projektový záměr byl 
12.  6. 2023 schválen Ministerstvem pro místní rozvoj 
(MMR) a 10. 7. 2023 byl schválen také Řídicím orgánem 
IROP 2 (MMR). V současné době bude zahájen výběr 
projektanta na zhotovení projektové dokumentace ke 
stavebnímu řízení.

TJ Sokol Svojetice – rekonstrukce kabin a výstavba 
multifunkčního hřiště.
Žádost o dotaci z Fondu sportu a volného času 

Středočeského kraje na rekonstrukci kabin byla 
schválena k financování. Poskytnutá dotace je ve výši 
600.000,- Kč, vlastní zdroje činní 150.000,- Kč. Žádost 
o dotaci ze dne 27.10.2022 podaná do programu NSA+ 
(Národní Sportovní Agentura) nebyla schválena. 
Žádosti, které měli již vysoutěženého zhotovitele, 
získaly vícebodové ohodnocení. Na přelomu srpna/
září 2023 bude vyhlášena nová výzva, do které bude 
podána opětovná žádost o dotaci na projekt 
„Rekonstrukce budovy zázemí fotbalu TJ Sokol 
Svojetice a výstavba multifunkčního hřiště“.

Martina Vedralová, starostka
Jana Chromá, referent obce

Z důvodu výstavby chodníku k MŠ  a rekonstrukci autobusové zastávky na návsi, dochází 
od 1.9.2023 do odvolání (cca na 3 měsíce) k dočasnému přesunu autobusové zastávky Svojetice 
pro linky PID 383, 489, 557. Přemisťuje se: „Svojetice“ (2036/2) – směr Mukařov, resp. Praha – v 
ul. Choceradská cca o 170 m zpět, k provizornímu nástupišti pod místní obchod, kde budou 
položeny betonové panely. 

Sběr nebezpečných 
odpadů   23.9.2023 

P o z o r, z měn a s t a n o v iš tě ! V z h l e d e m k 
rekonstrukci komunikace V Průhonu-Louňovická 
bude stanoviště pro sběr nebezpečných odpadů 
přesunuto na hráz u rybníka. Prosíme občany, aby 
na sběrné místo nenaváželi odpad v předstihu, ale až 
v době přistavení kontejneru.

23.9.2023 v 9:50 hod.
Doba nakládky 30 min.

Druhy nebezpečných odpadů a ostatních 
zařízení, které se budou odebírat od občanů: olověné 
akumulátory, lednice, televizory, zářivky, staré léky, 
suché články, monočlánky, olejové filtry, oleje, 
odmašťovací přípravky, lepidla, kyseliny, nádoby od 
barev, rozpouštědla, vývojky a ustalovače případně 
jiné.

Nebude se odebírat železný šrot, znečištěné 
stavební materiály a pneumatiky.

Provoz linky 557 
Jak bylo zmíněno výše v zápisech ze zasedání, 

zastupitelstvo obce schválilo přispění finanční částky 
na  provoz autobusové linky 557 v  rámci rozšíření 
dopravní obslužnosti do Základní školy Světice.

Nově, od 3.9.2023, je linka 557 v novém trvalém 
stavu s oficiálním názvem linky „Světice – Svojetice 
– Stříbrná Skalice“. Školáčci, kteří navštěvují školu 
ve Světicích, tak mohou pohodlně k cestě do/ze 
školy využít tento autobus.

Další informací k autobusové dopravě je, že na 
základě informace o předpokládaném nárůstu 
dojíždějících dětí, provedených přepravních 
průzkumů, proběhnuvších jednání a dohodě o 
finančním krytí vícenákladů Středočeským krajem, 
příp. obcemi, dochází jednak k posílení ranního 
spoje do Stříbrné Skalice, a prvního odpoledního 
spoje ze Stříbrné Skalice (v 14:00) druhým 
autobusem, a jednak k zavedení ranního spoje z 
Mukařova do Světic, a odpoledního ze Světic do 
Mukařova.
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Finanční analýza hospodaření Svojetic
Jak je na tom naše obec z hlediska "finančního zdraví"?

Níže Vám dokládáme výstup z podrobné finanční analýzy obce Svojetice, kterou 
nechala paní starostka vypracovat Ing. Luďkem Tesařem. Tento výstup dokládá, jak 
si obec aktuálně vede ve věci financí.

 Pan Luděk Tesař je ekonom specializující se od roku 1998 na města a obce s 
dlouholetou zkušeností z MF ČR, ÚV ČR a samosprávy. Spoluautor zákona o 
rozpočtovém určení daní, poradce bývalého místopředsedy vlády a ministra financí 
Bohuslava Sobotky, bývalý kancléř hejtmana Pardubického kraje Michala Rabase, 
poradce mnoha úspěšných měst a obcí v ČR. Spoluzakladatel značky Regionservis, 
zakladatel značky Cityfinance. Zkušený ve standardech řízení kvality ISO, CAF, 
EFQM, BSC a strategickém řízení. Zkušenosti z kapitálového trhu na základě licence 
ČNB. Certifikovaný projektový manažer dle mezinárodních standardů IPMA, autor 
mnoha odborných článků, studií a analýz.

Pan Luděk Tesař byl osloven ke zpracování finanční analýzy hospodaření Svojetic 
a níže se můžete dočíst, k jakým závěrům pan Tesař dospěl:

Svojetice se nemusí bát investic a oprav také proto, že realizují finanční politiku prosperity

 Podrobná finanční analýza města ve svém závěru mj. konstatovala, že Svojetice jsou jednou z mála obcí v ČR, 
která aktuálně realizuje finanční politiku prosperity. Ta spočívá v tom, že se samospráva neuchyluje k populárnímu 
finančnímu lhaní jako je tomu u mnoha jiných obcí. Konkrétně obec se snaží se držet blízko finanční realitě ceny za 
služby (odpad, voda apod.) a převzala daňovou odpovědnost u daně z nemovitostí. Svojetice díky tomu mohou 
více investovat do infrastruktury a budoucnosti. 

Graf 1: Svojetice dosáhly výborné finanční kondice a nemusí se bát investovat
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Za posledních 10let proběhly investice za 181 mil. Kč, což je bezmála 149 tis. Kč na obyvatele! VIZ GRAF 2. 
Přibližně polovinu kryly sice dotace, ale bez intenzivní práce samosprávy by to nešlo. 

Zásadně finančně pomohl Svojeticím růst počtu obyvatel a žáků, kdy tyto změny, které proběhly za posledních 
10 let postupně zvýšily roční příjmy obce o cca 8 mil. Kč jen u tzv. sdílených daňových příjmů. Zásadní je překonat 
strach, využít dotací a financí naplno a dobudovat infrastrukturu, kterou obec potřebuje. Odkládání investic 
a oprav nemůže v současné době přinést žádný finanční efekt, naopak.

Finanční analýza mj. uvádí řadu dalších konkrétních údajů. Např. Svojeticím zbývalo v roce 2022 cca 11,4 mil. 
Kč z běžných příjmů po úhradě provozu (excelentních cca 9,4 tis. Kč na obyvatele), z toho cca 6 mil. Kč 
v provozním saldu, zbytek v opravách. Na reprodukci majetku obce je zapotřebí alespoň 5 mil. Kč ročně. Obec 
měla na konci roku 2022 dluh se zůstatkem cca 21 mil. Kč, ročně splácí 1,5 mil. Kč a na účtech bylo také 21 mil. Kč.

Analýza také uvádí finanční doporučení. Vidí největší příležitost neodkládat investice a využít finance obce 
naplno a zlepšovat podmínky pro život svých obyvatel.

Ing. Luděk Tesař, ekonom se specializací na veřejné rozpočty

Graf 2: Na velikost obce Svojetice excelovaly v investicích a opravách, pomohly i kapitálové příjmy a 
dotace

SOUHRNNÝ AKTUÁLNÍ ROZPOČET 
SVOJETICE K 6/2023
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Chcete bezpečný příjezd 
do Svojetic ?  

Kruhový objezd zpomalí 
dopravu ve Svojeticích  

Chceme pro občany Svojetic bezpečný příjezd 
do  obce. V  ulici Choceradská může vzniknout místo 
nepřehledné křižovatky na  Tehovec, Srbín, Svojetice 
bezpečný kruhový objezd, který zpomalí a  zklidní 
příjezd do obce.

Při přípravě projektové dokumentace na výstavbu 
chodníku podél komunikace Choceradská vedoucí 
z  návsi směrem ke  hřbitovu a  autobusové zastávce 
k Tehovci,  by bylo výhodné (časově, administrativně  
i  finančně) vyprojektovat chodník společně 
s kruhovým objezdem najednou.

Kruhový objezd je obecně vnímán jako prvek, který 
významně zklidňuje dopravu a  výrazně zvyšuje 
bezpečnost účastníků silničního provozu. 

I BESIP doporučuje výstavbu kruhových objezdů: 

Úměrně s  rostoucím množstvím řidičů, převáděním 
přepravy na  silnice, zvyšováním komfortu cestujících či 
dostupnosti, je budována i  síť pozemních komunikací. Její 
výstavba je stále složitější. Jediné, co zůstává v  plánech 
stavitelů a  projektantů stejné, je zvyšující se  důraz 
na  bezpečnost. A  právě s  tím úzce souvisí výstavba 
kruhových objezdů. Zdroj BESIP

Kruhový objezd by měl 4 výjezdy, na  Tehovec, 
na Srbín, ul. U Remízku, do Svojetic.

Mapa:
 

Místní referendum z roku 2014 odmítlo 
zvýšit bezpečnost v obci a kruhový objezd 
byl zamítnut.

Zastupitelstvo obce vnímá vybudování toto 
dopravního prvku jako další prvek, který bude 
součástí bezpečnostních prvků v  celé obci. Od  návsi 
směrem k  vodojemu dojde k  výstavbě přechodů 
a  světelného signalizačního zařízení a  směrem 
od  návsi ke  hřbitovu dojde k  výstavbě přechodů 
a možná i kruhového objezdu.

Aby se  tak stalo, tak zastupitelstvo obce vyhlásí 
nové referendum.

Myšlenka vybudování kruhového objezdu na výše 
uvedené křižovatce je více jak 10 let stará. Již v té době 
byla tato křižovatka vnímána jako místo, které bude 
v budoucnosti zatěžované stále intenzivnější dopravou 
a  vybudováním tohoto dopravního prvku významně 
pomůže zklidnit dopravu nejen v  tomto místě, ale 
v celé obci.

Původní myšlenka na výstavbu kruhového objezdu 
se stala – možná trochu vedlejší - o b ě t í m í s t n í h o 
referenda v roce 2014. O referendu a jeho přínosu pro 
obec bychom mohli diskutovat, nicméně dílčím 
výsledkem referenda bylo odmítnutí výstavby 
kruhového objezdu v  této křižovatce. Výsledky 
referenda jsou závazné a nepozbývají platnosti v čase.

 Abychom mohli uvažovat o plánech na výstavbu 
kruhového objezdu v  křižovatce ulic Choceradská, 
K  Tehovci a  U Remízku a  zklidnit dopravu 
ve Svojeticích, bude nutné změnit výsledek referenda 
rozhodnutím referenda nového.

A  tady bude záležet na každém z vás, na vašem 
posouzení a  vyhodnocení, na  vašem postoji 
k  bezpečnosti obce. Kruhový objezd není 
krátkodobým projektem, ale jde o  řešení na desítky 
let. Svým rozhodnutím můžete přispět k  větší 
bezpečnosti svojí, vašich dětí a jejich dětí.

Tomáš Kárník, místostarosta
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Dešťové vody nepatří do kanalizace!
Do kanalizačních stok není možné vypouštět vody 

dešťové ze střech ani vody z bazénů.
Do kanalizace mohou vlastníci podle Smlouvy 

o  odvádění odpadních vod vypouštět pouze odpadní 
vody z domácností, tj. odpadní vody z WC, kuchyní 
a koupelen.

Odváděním dešťových vod do kanalizace dochází k 
vyplavení biologické báze, což negativně ovlivňuje 
kvalitu čistícího procesu. Dešťové vody musí každý 
likvidovat na svém pozemku (pořízení nádrží na 
zalévání, vsakovací výpustě, atd.). Pokud tomu tak 
není, dochází k poškození provozu ČOV, zvyšují se 
náklady na provoz, což by následně vedlo ke zvyšování 
ceny stočného.

Žádáme všechny občany, aby striktně dodrželi 
oddělení dešťových odpadních vod a neodváděli je do 
kanalizace.

Upozornění - vypouštění dešťové vody do kanalizace

V obci budou koše na psí exkrementy
Poplatek ze psů
Máte doma pejska, kterému jsou více než 3 měsíce? 

Pak se  vás týká povinnost placení každoročního 
poplatku.

Účelem poplatků ze psů je snižovat či vyrovnávat 
negativní důsledky spojené s  chovem psů v  obci. 
Poplatky mají pokrývat náklady na udržování čistoty 
obce – např. úklid psích exkrementů z  veřejných 
prostranství, doplňování sáčků pro pejskaře, opravu 
košů určených na psí exkrementy a tak dále.

Občané obce  Svojetice se  na  členy Komise 
veřejného pořádku, dopravy, životního prostředí 
a  odpadového hospodářství obrací s  dotazy či 
požadavky například  proč nejsou po  obci umístěné 
odpadkové koše na  psí exkrementy jako v  okolních 
obcích, když za každého psa platí poplatek.

I  k  tomuto problému je Ministerstvem vnitra, 
odborem veřejné správy, dozoru a  kontroly vydané 
metodické doporučení k  č innosti územních 
samosprávných celků, to je obcí a  měst,  v  oblasti 
týkající se místních poplatků jako je například poplatek 
ze psů:

Účelem místního poplatku ze psů je jednak zajištění 
rozpočtových příjmů (k  úhradě nákladů spojených 
se zajišťováním čistoty veřejných prostranství), jednak 
regulace počtu psů v  obci, přičemž zejména z  tohoto 
důvodu se  v  OZV při stanovení sazby obvykle 
rozlišuje chov psů v  bytech a  chov psů v  rodinných 
domech, případně chov psů v  okrajových částech 
města a  chov psů v  historickém centru města apod. 
Primárně tak smyslem poplatku není a  nemá být 
posílení obecního rozpočtu, protože pak by se  již 
pojmově nejednalo o  poplatek, nýbrž spíše 
o  majetkovou daň. Význam tohoto poplatku je 

spatřován zejména ve  snižování či vyrovnávání 
negativních důsledků spojených s chovem psů.

Vyjmutí a osvobození od poplatku
Poplatek se neplatí ze psů, jejichž držitelem je osoba 

nevidomá, osoba závislá na pomoci jiné fyzické osoby 
podle zákona upravujícího sociální služby nebo osoba, 
která je držitelem průkazu ZTP/P  podle zvláštního 
právního předpisu. Dále zákon o místních poplatcích 
p ř i znává osvobozen í od  popla tku osob ám 
provádějícím výcvik psů určených k doprovodu osob 
tělesně postižených. Osvobozeny od  poplatku jsou 
i  osoby provozující útulek pro opuštěné psy. 
V neposlední řadě jsou od poplatku osvobozeny osoby, 
kterým zvláštní právní předpis určuje povinnost 
držení a používání psa. Takovým zvláštním právním 
předpisem je například zákon č. 449/2001 Sb., 
o myslivosti, ve znění pozdějších předpisů.

Obec musí zachovat rozsah osvobození, které je 
obsahem zákona o místních poplatcích. V kompetenci 
obce je možnost přiznat v  obecně závazné vyhlášce 
i  další osvobození od  placení poplatku, popř. jeho 
snížení formou úlevy s ohledem na podmínky v obci.

Obec Svojetice každoročně vybere na  poplatcích 
ze psů částku kolem  39.000,- Kč.
Členové Komise veřejného pořádku, dopravy, 

životního prostředí a  odpadového hospodářství 
navrhli na  pracovní schůzce zastupitelům, aby obec 
pořídila příslušné odpadkové koše.

Zastupitelé se  shodli, že v  první etapě vybere 
komise v.p. 5  míst, kde budou koše umístěné. 
Následně by podle potřeby  bylo možné na další místa 
koše doplnit.

Zastupitelka Hana Bajerová, Komise veřejného pořádku, 
dopravy, životního prostředí a odpadového hospodářství.
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Šest let připravujeme naši novou školu LOŠBATES 
a již několikrát jsme se přesvědčili o tom, že abychom 
uspěli, je zapotřebí, aby náš projekt byl šířeji znám. 
Tedy aby ho znala nejen veřejnost v našich obcích, ale 
měl dobrou reputaci mezi příslušnými politiky 
a  úředníky, v  médiích a  podobně. Tentokrát nám 
k  tomuto účelu pomohl velký průzkum, který jsme 
uspořádali mezi všemi obcemi a  svazky stavícími 
novou školu nebo přístavbu. Výsledky průzkumu 
z á r o v eň p o m o h o u i  d a l š í m o b c í m , k t e r é 
se v budoucnu rozhodnou vybudovat školu.

Průzkum proběhl na konci června. Jako respondenty 
jsme oslovili mimo jiné starosty či předsedy svazků 
všech nově vznikajících škol ve  středních Čechách. 
Například jde o  svazkovou školu Český Brod – 
Doubravčice, svazkovou školu Chýně – Hostivice či 
svazkovou školu Pod Beckovem nedaleko Líbeznic. 
Nebo o  školu v  Psárech, která již byla postavena 
a úspěšně funguje. 

Dále jsme oslovili i  relevantní pražské projekty 
(například ZŠ a MŠ Elektra v Praze 9) nebo dva velké 
svazky budující školu na  jižní Moravě – konkrétně 
na  Tišnovsku a  ve  Slavkově u  Brna. V  našem 
dotazníkovém šetření nechyběly ani školy ze Slezska či 
například z okresu Semily. A zařadili jsme tam i nové 
přístavby škol, kupříkladu v  Rudné u  Prahy či 
Čelákovicích.

A jak průzkum dopadl? Ukázalo se, že našich šest let 
ještě nic není. Na novou školu se často čeká až 9 let (či v 
extrémním případě dokonce 15) a postavit větší školní 
budovu dnes stojí miliardu i více. Výsledky také 
potvrdily, že obce tonou v nejistotě ohledně zajištění 
financování i standardů takových projektů. Postavit 
novou školu je tedy dnes vpravdě sisyfovský úkol.

Dalším problémem, který respondenti zmiňovali, 
jsou neustále zdražující stavební práce. K tomu 
přistupuje věčný boj s byrokracií. Někde se 
donekonečna vleče územní a stavební řízení na 
stavebním úřadě, jinde zase vše zdrží měnící se 
hygienické normy, napadení zadávacího řízení či 
nutnost přepracovat projekt kvůli změnám v dotačních 
programech.

Zmíněnou miliardovou částku si žádná menší obec 
ani svazek obcí nemůže dovolit ani jim ji nepůjčí banky. 
Nezbývá než potřebné finance seskládat z několika 
nejistých státních dotací, u nichž se předem neví, kdy 
a zda vůbec budou vypsány a u některých z nich navíc 
nejsou stanoveny jasné standardy. Což po dlouhou 
dobu přidělávalo vrásky i nám.

Obce si na druhou stranu v průzkumu chválily 
spolupráci s ministerstvem školství či Státním fondem 
životního prostředí, které se jim podle jejich vyjádření 

snaží pomoci a poradit. Také většinou mluví pozitivně 
o spolupráci v rámci svazků. Dokážou se v nich mezi 
sebou dobře domluvit, byť je členských obcí někdy 
třeba i 14 či ještě více. Obce vědí, že samy by školu 
nepostavily. A totéž funguje i u nás – spolupráci našich 
čtyř obcí v rámci svazku si nemůžeme vynachválit.

Průzkum přinesl i spoustu dalších zajímavých 
zjištění. Koho zajímají další detaily, najde je například 
zde v Deníku veřejné správy.

A jak jsme s výsledky průzkumu naložili? Jak 
zmiňujeme v úvodu tohoto článku, snažili jsme se je co 
nejvíce rozšířit mezi politiky i do médií. Připravili jsme 
zprávu shrnující to nejzajímavější a tu poslali 
relevantním politikům, například všem poslancům 
i  senátorům ze školských výborů, středočeským 
poslancům a také politikům, se kterými jsme už dříve 
spolupracovali. 

A  dočkali jsme se  řady zajímavých a  slibných 
odpovědí. Například předsedkyně Podvýboru pro 
regionální školství z  Poslanecké sněmovny nás 
ujišťovala, že na základě našich aktivit podobných této 
vždy uvádí LOŠBATES jako příklad, když se s ostatními 
předními politiky vládních stran specializovanými 
na  školství baví o  školských kapacitách či nutnosti 
podpory nových škol.

I další politici průzkum ocenili s tím, že pro ně bude 
užitečným podkladem pro další debaty. Výsledky 
mnozí předali na své další kolegy ve vedoucích postech 
na ministerstvech a podobně.

Závěry průzkumu jsme dále rozeslali formou 
tiskové zprávy do médií. Výsledem bylo 11 článků 
včetně velkých zpravodajských médií jako MF DNES, 
iDNES, Český rozhlas či Týdeník Hrot. Nebo 
odborných médií píšících o školství jako Řízení školy či 
Pedagogicke.info. 

Kdo se tedy zajímá o školství a alespoň trochu 
sleduje příslušná média, jen těžko mohl výsledky 
průzkumu a zmínky o LOŠBATESu přehlédnout. Zase 
jednou se nám tedy povedlo v pozitivním slova smyslu 
rozčeřit vody a upozornit i na náš vlastní projekt školy, 
který pro svůj úspěch potřebuje podporu z nejvyšších 
míst.

Josef Řehák, starosta Louňovic
Martina Vedralová, starostka Svojetic

Eva Poliačiková Šmoldasová, starostka Tehovce
Josef Kučák, starosta Štíhlic

Průzkum LOŠBATESu ohledně výstavby škol rozčeřil 
vody

Školství
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Světlo na konci tunelu po 6 
letech: Nová svazková základní 
škola LOŠBATES získala pravomocné stavební povolení 

Dobrovolnému svazku obcí LOŠBATES na Říčansku se podařilo získat stavební povolení pro novou 
svazkovou základní školu v Louňovicích určenou 540 žákům. Ta by měla vyřešit palčivý problém, kdy místní děti 
musejí za školní docházkou dojíždět až do vzdálené Stříbrné Skalice. Čtyři členské obce svazku přitom připravují 
projekt nové školy již šest let.

„Následovat bude výběrové řízení na zhotovitele stavby, tedy na stavební firmu, která školu postaví. Když se 
všechno povede, škola by měla otevřít své brány 1. září 2025. Získání stavebního povolení je pro nás klíčové, čekali 
jsme na něj více než rok. Celkově máme za sebou už opravdu martyrium, a to ještě nejsme v cílové pásce,“ řekl 
starosta Louňovic a předseda dobrovolného svazku obcí LOŠBATES Josef Řehák.

Stavební povolení vydal Stavební úřad v Říčanech v červenci a na konci srpna nabyl dokument právní moci.

Svazek obcí má zažádáno o dotaci ministerstva školství v rámci takzvaného Prstence II, a to v celkové maximální 
výši 504  milionů Kč. To ale na  celou stavbu určitě stačit nebude. Dalšími zdroji financování mají být dotace 
ze Státního fondu životního prostředí na pasivní budovy, dotace ze Středočeského kraje a  také vlastní zdroje obcí 
a úvěr.

Obdobně postupuje se  zajištěním financování i  většina dalších svazků budujících školu. Ukázalo to nedávné 
dotazníkové šetření provedené svazkem LOŠBATES mezi 20  takovými obcemi či svazky. Z něj také vyplynulo, že 
postavit školu dnes stojí miliardu korun a na kýžený výsledek se čeká až 9 let.

Dlouhá pouť čtyřčlenného svazku složeného z Louňovic, Štíhlic, Tehovce a  Svojetic, začala, když jim sousední 
Mukařov zrušil školský obvod. Následovalo založení svazku, architektonická soutěž a zdlouhavé mnohaleté kolečko 
po  institucích a  úřadech vedoucí k  získání 45 razítek. Jeden z  mnoha zádrhelů nastal například tehdy, když 
LOŠBATES musel kvůli událostem na Ukrajině předělat velmi rychle celý projekt z plynového vytápění na  tepelné 
čerpadlo a fotovoltaiku, jinak by neobdržel jednu z klíčových dotací. 

Nyní je další dobrou zprávou vedle získaného stavebního povolení i to, že v polovině září začne Ředitelství silnic 
a dálnic po mnoha jednáních budovat odbočovací pruh k nové škole z hlavní silnice I/2 Kutnohorská, která prochází 
Louňovicemi. 

Další informace o projektu nové školy viz webové stránky dobrovolného svazku obcí LOŠBATES:  
https://www.losbates.cz/.

Jan Šimral
koordinátor komunikace a veřejných záležitostí, LOŠBATES

Vyhráli jsme soud 
Přijetí žáků do prvního ročníku základní školy 

Mukařov ve školním roce 2020/2021.
Soud řešil žalobu Mukařova na  rozhodnutí KÚ 

Středočeského kraje o  přijetí 18 dětí do ZŠ Mukařov. 
Těchto 18 dětí mělo v rozhodné době evidován trvalý 
pobyt v obcích Svojetice, Tehovec, Babice, Louňovice či 
Štíhlice, tedy ve společném školském obvodu spádové 
školy ZŠ Mukařov. I  přes tyto skutečnosti, obdrželi 
rodiče rozhodnutí o  nepřijetí do  ZŠ Mukařov. 
Následně KÚ Středočeského kraje rozhodl o  přijetí 
těchto dětí, kteří včas nastoupili do  prvních tříd. 
Na  toto rozhodnutí podala obec Mukařov žalobu. 

28.srpna 2023 soud žalobu zamítl a nikomu nepřiznal 
náhradu nákladů řízení. Krajský soud - zjednodušeně 
řečeno - uvedl, že v době zápisu do prvních tříd byla 
stále v  platnosti dohoda o  společném školském 
obvodu, kterou se bylo vedení ZŠ Mukařova řídit. Tato 
dohoda nezanikla z  důvodu nemožnosti plnění, ani 
z důvodu přijetí obecně závazné vyhlášky Mukařova. 
Přijímací kritéria byla nezákonná. Rozhodnutím KÚSK 
sice bylo zasaženo do  práva na  samosprávu obce 
Mukařov, nicméně soud dal přednost právu dětí 
na  základní vzdělávání. Obec Svojetice byla v tomto 
soudním řízení osobou zúčastněnou spolu s dalšími, 
dříve spádovými obcemi.

Jana Chromá, referent obce 

Srdečně vás zveme na prezentaci novinek týkajících se nové svazkové školy LOŠBATES 
a data jejího otevření. Prezentace za účasti všech starostů proběhne v Hotelu U sv. Huberta 

v Louňovicích 1. 11. od 18 hodin. Více detailů ohledně akce zveřejníme později na webu 
Losbates.cz.
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Historie a současný stav 
vodotečí v pramenné 
oblasti Mnichovka a jejich 
vliv na přírodu, VKP K 
Tehovským hranicím a V 
Jamách. 

V  současné době se  ve Svojeticích dost diskutuje 
o  tom, jak je to s  potoky, vodotečemi, prameny, 
mokřadem v  lokalitě V  Jamách a  K Tehovským 
hranicím a  jaký má voda vliv na  zdejší VKP 
(Významný Krajinný Prvek) Louky K  Tehovským 
hranicím a V Jamách.

Protože se  od Obecního úřadu dostávají k  
obyvatelům   jen „vybrané“ informace, které mají, zdá 
se, jediný  důvod, a to  přesvědčovat lidi, že zachování 
místních zdrojů vody a zachování  místní přírody není 
důležité, tak jsem pro ucelenější přehled k  danému 
tématu položila několik otázek panu Jiřímu Šídlovi, 
předsedovi ZO ČSOP Svojetice (Český Svaz Ochránců 
Přírody).

1. Často je v  souvislosti s  VKP ve  Svojeticích 
a  lokalitou K  Tehovským hranicím a  V Jamách 
skloňováno jméno potoku Mnichovka. Kde se  tedy 
nachází ten často zmiňovaný hlavní pramen 
významného vodního toku Mnichovka? Je to  jediný 
pramen Mnichovky a nebo  jsou ještě další a pokud 
ano, kde?

J.Š.: Podle vodohospodářských map naleznete 
v  katastrálním území Klokočná, v  lese mezi 
Svojeticemi a Klokočnou, hlavní pramen významného 
vodního toku Mnichovské. NEDALEKO tohoto 
hlavního pramene se  v  k.ú. Svojetice nachází další 
prameniště, které vytváří dva přítoky tohoto 
významného toku Mnichovka. V  těsné blízkosti lesa 
ve svojetické lokalitě nazývané K Tehovským hranicím  
naleznete první přítok s  označením ID toku 12001720.

Druhý svojetický přítok  je spíše tzv. utajovaným 
přítokem, o  kterém bude řeč později. Přirozeně 
zamokřená lokalita u  lesa byla při provádění 
odvodnění melioracemi umělým zásahem zatrubněná 
a zasypaná. Ve vodohospodářských mapách se lokalita 
K  Tehovským hranicím a  V Jamách nachází 
na  rozvodnici a  tato skutečnost ovlivňuje celé území 
vysokou hladinou podzemních vod.

Historicky se  v  tomto zamokřeném území 
ve  Svojeticích vždy nacházely mokřiny s  živočichy 
a  rostlinami, které jsou dnes chráněny zákonem a  v 
omezené míře se v  tomto území do dnešní doby stále 
vyskytují.

2. Takže registrovaný výskyt chráněných rostlin 
a  živočichů ve  Svojeticích v  lokalitě V  Jamách a  K 
Tehovským hranicím byl důvodem pro provádění 
biologického průzkumu a hodnocení?

J.Š.: Ano. Biologické hodnocení, které si obec 
objednala a které probíhalo od roku 2016 potvrdilo, že 
se  v  lokalitě vyskytují zvláště chránění živočichové. 
Z  důvodu jejich ochrany a  ochrany jejich biotopu 
Svojetice v  roce 2018 jako prvoinstanční orgán 
v  ochraně životního prostředí požádaly orgán 
životního prostředí Říčany, oddělení ochrany přírody 
a  krajiny o  vydání rozhodnutí o  registraci VKP 
K  Tehovským hranicím a  V Jamách. Z  tohoto 
rozhodnutí se mimo jiné dozvíte, že cituji: „Celé území 
se nachází v pramenné oblasti Mnichovického potoka 
a  zajišťuje optimální hladinu podzemních vod pro 
bohatý rozvoj flory a  fauny. Zejména v  jarních 
a  podzimních měsících se  celá lokalita vyznačuje 
vysokou hladinou podzemních vod a  tím vytváří 
přirozené mokřadní biotopy. Jedná se o travní porosty, 
které vytváří typických vzhled venkovské krajiny.  
Předmětem ochrany je zachování vysoké biodiverzity 
lokality pro velké populace volně žijících a  zvláště 
chráněných druhů včetně zajištění ochrany prostředí 
při používání zemědělských hnojiv a chemie.“                                                                            

3. Má zdejší lokalita, která je prameništěm 
Mnichovky, je místem regis trovaného VKP 
s chráněnými živočichy a rozmanitými rostlinami, ještě 
nějaký další přírodní význam, nějakou hodnotu?

Články a názory od zastupitelů
Milí čtenáři, tato část Svojetického fóra (SF) bude 

věnována příspěvkům od jednotlivých zastupitelů. SF 
má občanům přinášet informace, co se nám společně 
povedlo a na čem společně pracujeme. 

Ačkoli slyšíme téměř na každém zasedání, že je pro 
obec nejdůležitější táhnout za jeden provaz, část 
zastupitelů to tak zatím necítí.

V předešlé části jste si mohli povšimnout, že jsou 
zmíněny události, na kterých pracujeme společně, co se 
nám podařilo. Nyní jsou zde však články, kterými se 
autor snaží zdůraznit chybnou práci úřadu, ačkoli se 
jeho tvrzení nezakládá na pravdě.

Nechceme zde řešit žabomyší válku, osobní či 
jakékoli jiné antipatie. Proto prosím, neberte komentáře 
pod jednotlivými příspěvky jako agresi, dohady, ale 
pouze jako obranu a uvedení věcí na pravou míru. 
Snadno se na práci druhých hledá chyba, na každém 
bychom ji našli (a věřte, že bychom takto mohli vydat 
pořádně nadupané číslo fóra😊 ), ale my touto cestou 
jít nechceme, od toho tu nejsme. 

Naopak chceme vyzdvihnout, co se nám všem 
společně povedlo.

Tak pojďme na to. Je už jen na Vás, jaký názor si na 
následující příspěvky utvoříte.

Martina Vedralová, starostka
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J.Š.: Jistěže má. Lokalita VKP K  Tehovským 
hranicím a  V Jamách má pro obec Svojetice 
několikanásobnou ekologickou a krajinotvornou 
funkci zvláště v  tomto katastru území obce, které 
se divoce stavebně rozšiřuje z důvodu developerských 
snah  celou zástavbu umístit do krajinářsky cenného 
a  pro životní prostředí a  ochranu vod nesmírně 
důležitého místa. Toto území má obrovský potenciál 
zadržet vodu v  krajině a  tím doplňovat rezervy 
podzemních vod, tedy i studny občanů obce.

4. Poslední léta se  v  médiích nejen v  České 
republice, ale celosvětově, mluví o nutnosti zadržovat 
vodu v krajině. Dělají Svojetice, zastupitelé obce proto 
také něco, aby podpořili tento trend?

J.Š.: Vůbec nic, spíše naopak! Současná starostka 
s některými stávajícími zastupiteli zrušila v  roce  2020 
započatou změnu územního plánu č. 2, která 
umožňovala v  lokalitě K  Tehovským hranicím a  V 
Jamách zadržovat povrchové a  podzemní vody 
v  území formou vytvoření tůní a  zachování zeleně 
a mokřin.

Již jsem se  na začátku zmiňoval o  dvou 
(vodotečích) přítocích Mnichovky ve  svojetické 
lokalitě nazývané K Tehovským hranicím. Druhý, tzv. 
utajovaný přítok ze  stejného pramenného území 
od  lesa je po  vrstevnicích a  svou polohou v  terénu 
skrytě i přirozeně směřován přes louky a mokřad VKP   
do nedaleké lokality v  Jamách. Říkám, že skrytě nebo 
spíše utajeně , protože tato vodoteč (př í tok 
Mnichovky), která byla otevřené koryto a  měla 
v minulosti i své číslo parcelní 174/4,  byla v 70.letech 
zatrubněná, zasypaná a parcelní číslo vodoteče 174/4 
od  roku 1997 v  katastru nemovitostí již nenaleznete! 
Voda stále pod povrchem odtéká  stejným směrem, 
stále protéká, i  když teď pod pozemky p.č. 172/1, 
172/2 a173/6, z  nichž dva pozemky jsou součástí 
registrovaného VKP.

5. Jak mohou z map, z  katastrálních map, zmizet 
některé potoky, některé vodoteče, když v těch místech 
pořád voda protéká?

J.Š.: Z  map, oproti skutečnosti, mohou vodoteče 
a potoky zmizet celkem rychle a jednoduše. Příkladem 
nám může být zmíněná vodoteč na  pozemcích obce 
Svojetice. Rozklíčovat stav kolem této vodoteče je 
přímo detektivním pátráním. Po provedených 
melioracích v 70.letech 20.století byla vodoteč 
zatrubněná a zasypaná. Ještě v roce 1997 však měla své 
parcelní číslo zapsané v katastru. Po roce 2003 však už 
číslo pozemku v  katastru není a podle některých 
úřadů a  zastupitelů, „lidí“, zmizela i vodoteč a měla 
by podle nich zmizet i voda. To se ovšem nestalo, voda 
tu je stále. Tato vodoteč teče v lokalitě V Jamách  přes 
pozemek 164/17, který byl a stále je přírodní vodotečí, 
takto byl označen i  v katastru nemovitostí. Dnes ho 
v katastru naleznete zapsaný jako ostatní komunikace. 
Dále tato stejná vodoteč, přítok Mnichovky, protéká 
pod pozemkem p.č. 164/7, v našem případě se  jedná 
o  ulici V  Jamách, i  když dle sdělení Státního 

pozemkového úřadu je tento pozemek 164/7 veden  
Státním pozemkovým úřadem stále jako otevřené 
koryto vodoteče! Voda pořád stejnou vodotečí jako 
dříve protéká pod silnicí Na  Skále a  pokračuje 
otevřeným korytem přes pozemek 149/21, který je 
tentokrát vedený v  katastru nemovitostí jako koryto 
vodního toku. A  aby toho nebylo málo, tak Státní 
pozemkový úřad všechny tři pozemky 164/17, 164/7, 
149/21 vede jako stavbu vodního díla hlavního 
odvodňovacího zařízení, otevřený kanál (koryto 
vodoteče) v  celkové délce 284  m. Jak se  můžete 
přesvědčit, voda tu je, nikam se  neztratila, ale když 
se někdo rozhodne, třeba i obec,  trvat na tom, že voda 
není, tak „papírově“ klidně  a záměrně uvede druhé 
v omyl.

6. Jak se  k  takové situaci staví Stavební 
a Vodoprávní úřad v Říčanech?

J.Š.: Dle písemného sdělení Vodoprávního úřadu 
města Říčany v  jejich archivu žádné rozhodnutí, 
povolení na  zatrubnění pozemku 164/7 není. Podle 
Státního pozemkového úřadu by se  na pozemku 
164/7  mělo nacházet otevřené koryto vodoteče. Je 
třeba podotknout , že Vodoprávní úřad je povinen 
podle zvláštního zákona registrovat (archivovat) 
veškerá vydaná rozhodnutí, povolení nakládání 
s vodami, změny ve vodních dílech, a podobně. Přesto 
se  tato změna vodního díla v  archivu Vodoprávního 
úřadu ani Státního pozemkového úřadu dle 
písemných informací nenachází. Mimo jiného si 
myslím, že ze  zatrubněné vodoteče pod pozemkem 
164/7, který je ve vlastnictví obce, mají velký prospěch 
developeři.

7. Na  závěr se  chci zeptat, jestli si myslíte, že 
se  voda ze  zdejšího území může ztratit stejně jako 
se ztratila z map ?

J.Š.: Tak dokud budou Svojetice a okolí alespoň tak 
jako doposud zavlažované vodními srážkami, tak tu 
voda bude. Otázka je, zda se  naplní vize územního 
plánu obce a jeho nově chystané změny č. 3, kterou by 
doš lo k  totálnímu odvodnění celého území 
K  Tehovským hranicím a V  Jamách plánovanou 
výstavbou silnice s inženýrskými sítěmi v hloubce cca 
2 m  přes celou lokalitu K  Tehovským hranicím a  V 
Jamách v délce  515bm.

Vypadá to, že jen čtyři zastupitelé z  devíti 
nesouhlasí s  rozsáhlou výstavbou 72 domů v  této 
pramenné oblasti a  VKP, v  jejímž důsledku dojde 
k  úplnému odvodňování lokality K  Tehovským 
hranicím a V Jamách! Jak jsem už v minulosti říkal, 
tato oblast má obrovský potenciál zadržovat vodu. 
Přestaňme se  dohadovat a  udělejme všechno proto, 
abychom pramennou oblast  zachovali.

Děkuji za rozhovor. 

Předsedy ZO ČSOP Svojetice pana Jiřího Šídla se ptala 
zastupitelka Hana Bajerová, Komise veřejného pořádku, 
dopravy, životního prostředí a odpadového hospodářství.
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Vodoteče v pramenné oblasti Mnichovka
Článek paní Bajerové obsahuje polopravdy a  nepravdy, na  něž byl autor upozorněn. Kdo je vlastně ten 

„odborník“, který se vyjadřuje k danému tématu? Může se vůbec vyjadřovat k této problematice? Vyjádření pana 
„odborníka“ popírá veškeré databáze příslušných orgánů – Ministerstva zemědělství, státního podniku Povodí 
Vltavy. Tématem vodotečí jsme se  zabývali již v dubnovém vydání zpravodaje a proto pouze předkládáme jen 
názornou ukázku vodotečí v obci Svojetice. Podrobné informace získáte na web. stránkách Povodí Vltavy. Povodí 
Vltavy, státní podnik je správcem významných vodních toků, určených drobných vodních v hydrologickém povodí 
Vltavy a v hraničních úsecích v hydrologickém povodí Dunaje.

Přehled spravovaných vodních toků lze zjistit v centrální evidenci vodních toků (CEVT) na vodohospodářském 
informačním portálu  http://www.voda.gov.cz/portal/cz/ v sekci Evidence ISVS.

Martina Vedralová, starostka

Následující titulky a celé články jsou autorským dílem pana Honce, který zatím nepředložil 
jako zastupitel obce Svojetice žádné ucelené projekty, které by byly k realizaci. 

Stavební skandál: Jak selhaly 
kontrolní mechanismy? 

V  dubnovém čísle Svojetického fóra se  mohli 
občané od stavební komise (Martina Vedralová, Pavel 
Churáček a  Ing. Jiří Eigel) dočíst, že probíhající 
výstavba komunikace a  zasíťování 13-ti pozemků 
V  Jamách byla řádně zahájena. O stavbu se v  té době 
již zajímala Česká inspekce životního prostředí, 
Vodoprávní úřad v  Říčanech a  komise životního 
prostředí obce Svojetice. Přestože komise pořádková 
a  komise životního prostředí několikrát apelovaly 
na  stavební komisi, ať neprodleně zasáhne z důvodu 
poškozování obecní komunikace a  čerpání velkého 
množství spodních vod do přilehlého potoka, stavební 
komise nekonala a oháněla se tím, že stavebník uhradil 
poplatek za  uzavření plánovací smlouvy. Dále 
rozhodla, že po stavebníkovi nebude uplatňovat žádné 
sankce, ačkoliv je obec může vymáhat na  základě 
uzavřené smlouvy. V  současné době je stavba 
v lokalitě pozastavena.

Stavebník uvedl stavební úřad záměrně v  omyl, 
když předložil jednu stranu stavebního deníku, kde 
uvedl datum zahájení stavebních prací 20. června 2022, 
přestože stavba byla skutečně zahájena v roce 2023.

Na všech pozemcích stavebníka byl v  roce 2015 
potvrzen výskyt zvláště chráněných druhů. O  této 
skutečnosti byl vyrozuměn vlastník pozemku, obec 
Svojetice i  stavební úřad v  Říčanech. Z  výše 
uvedeného důvodu byl vlastník povinen svůj stavební 
záměr projednat nejprve s  odborem životního 
prostředí a  zemědě lství na  Krajském úřadě 
Středočeského kraje. Dle vyjádření Odboru životního 
prostředí a  zemědělství Středočeského kraje ze  dne 
10.  července 2023  stavebník svůj záměr neprojednal 
a neřídil se platným zákonem. V této situaci pochybily 
kromě stavebníka i  stavební úřad v  Říčanech 
a stavební komise obce Svojetice.

Jakub Honc, předseda komise veřejného 
pořádku,dopravy, životního prostředí 

a odpadového hospodářství
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Kácení dřevin na 
soukromých pozemcích 

Komise životního prostředí se občané často ptají na 
stav podané žádosti o kácení dřevin. Komise životního 
prostředí k žádostem dává pouze své doporučení pro 
vyhovění nebo nevyhovění žádosti. Doporučení 
komise není závazné a nemůže ovlivnit rychlost 

vyřízení žádosti. Rozhodnutí vždy vydává starostka 
obce nebo místostarosta. V případě, že Vaše žádost 
nebyla v čas vyřízena, je vždy nutné se obrátit na 
zástupce vedení obce.

Jakub Honc, předseda komise veřejného 
pořádku,dopravy, životního prostředí 

a odpadového hospodářství

Stavba a peníze: Rozkol 
mezi zájmy občanů a zájmy  

Vedení obce neinformuje komise o  probíhajících 
řízeních, a i na triviální řízení si starostka obce najímá 
předražené právní služby při hájení investorů, kteří 
plánují výstavbu v  nezastavěné části obce. V  lednu 
2023 vedení obce vydalo při takovém řízení 18 513 Kč. 
Často je občanům podsouváno, že díky plánovacím 
smlouvám je pro obec další výstavba výhodná, ale 
skutečnost je jiná. Plánovací smlouvy obsahují článek 
V. Rozvazovací podmínka, kde je uvedeno, že obec 

vrací plnou částku stavebníkovi v případě, že stavba 
není stavebním úřadem povolena. Například starostka 
obce uzavřela s  jedním z  investorů v  květnu 2022 
plánovací smlouvu, na  základě které obec „získala“ 
200 000 Kč. Za podporu stavebníka v řízeních již obec 
vydala bezmála 335  000  Kč. Tzn., že výstavba 
bytového komplexu občany Svojetic stála 135 000 Kč, 
ale jak je uvedeno výše, částka zaplacená stavebníkem 
obci zůstane jen v  případě, že bude stavba úřadem 
povolena.

Jakub Honc, předseda komise veřejného 
pořádku,dopravy, životního prostředí 

a odpadového hospodářství

Kácení dřevin
Stejně tak, jak tomu bylo u předešlého příspěvku, tak se musíme vyjádřit i k tomuto příspěvku pana Honce 

ohledně kácení dřevin. Obecní úřad předává panu Honcovi, jako předsedovi komise životního prostředí, 
neprodleně veškeré žádosti od občanů týkající se kácení dřevin. S vydáním rozhodnutí OÚ čeká na vyjádření pana 
Honce a následně se  snaží co nejdříve dané rozhodnutí vyhotovit. K  žádosti o kácení dřevin, která byla komisi 
životního prostředí zaslána v květnu, se pan Honc vyjádřil až v průběhu srpna. Na vyjádření k žádosti doručené 
v červenci stále čekáme. Není tedy pravda, že je za průtahy ve vyřízení žádosti na vině vedení obce. 

Martina Vedralová, starostka

Stavební skandál
Článek pana Honce obsahuje polopravdy a  nepravdy, na  něž byl autor upozorněn. Např. obec uzavřela 

se stavebníkem pouze Plánovací smlouvu, která je uzavírána s každým stavebníkem. Smlouva upravuje závazky 
stavebníka a závazky obce. Stavebník zatím neporušil své povinnosti plynoucí z plánovací smlouvy a  tudíž obec 
nemá nárok na smluvní pokutu. 

Vzory plánovacích smluv najdete na https://svojetice.cz/obecni-urad/uzemni-plan-obce/

Martina Vedralová, starostka

Stavba a peníze
Článek pana Honce obsahuje polopravdy a nepravdy, na něž byl autor upozorněn. Např. probíhají pravidelné 

porady všech zastupitelů, kde jsou zastupitelům poskytovány důležité informace. 
Pokud stavebníkovi nebude stavba povolena stavebním úřadem v Říčanech, obec vrátí stavebníkovi příspěvek 

na zkvalitnění a rozvoj technické infrastruktury a občanské vybavenosti  a  to z důvodu neoprávněného obohacení. 
Stavebník stavbu nepostaví a tudíž není důvod ponechat si  finanční příspěvek.

Obec stavebníky ve stavebních řízeních nijak finančně nepodporuje, pouze se musí na základě písemné výzvy 
dotčených orgánů vyjádřit k podaným odvoláním proti danému rozhodnutí. 

Martina Vedralová, starostka
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Svoz pneumatik 
Stejně jako minulý rok se nám podařilo se 

svozovou firmou domluvit svoz starých pneumatik.
Pneumatiky je možné dovézt do prostoru ČOV 

Svojetice v následujících termínech:

• Neděle 8.10.2023     8:00 – 10:00 hod
• Pondělí 9.10.2023   17:00 – 19:00 hod
• Neděle 15.10.2023    8:00 – 10:00 hod
• Pondělí 16.10.2023  17:00 – 19:00 hod

Pneumatiky budou odebírány bez ráfku a pouze 
do rozměru 6,50 x 20.

ZDROJE 
INFORMACÍ Z OÚ 

Na webových stránkách obce 
www.svojetice.cz získáte veškeré 
potřebné informace o obci.  
Na těchto stránkách se můžete přihlásit 
k odběru novinek, abyste byli aktuálně 
informováni o dění v obci.

Důležité novinky jsou 
současně vkládány 
do mobilní aplikace 
Svojetice, která slouží 
k rychlému informo-
vání občanů.

Pro případné dotazy žádáme občany, 
aby využívali email: urad@svojetice.cz 
či telefon 323660600.

Velkoobjemový kontejner 
Velkoobjemový kontejner je občany hojně 

využíván. Na svých stanovištích je přistavován dle 
rozpisu zveřejněném na webových stránkách 
-https://svojetice.cz/svoz-odpadu/velkoobjemovy-
kontajner/ v časovém rozpětí 9:00-10:00. Pokud dojde 
k naplnění kapacity kontejneru, je kontejner odvezen. 
Směrodatným časem pro zastižení kontejneru je tedy 
9:00 hod.
Žádáme občany, aby při nezastižení kontejneru, 

neponechávali odpad na místě, kde byl kontejner 
umístěn, tak jak můžete vidět na přiložené fotografii.

Do konce roku máte stále možnost využití odvozu 
odpadu v následujících termínech.

Co tam patří: odpad z domácnosti, který vzhledem 
ke svým rozměrům nebo hmotnosti nelze odkládat do 

běžných kontejnerů či popelnic např. nábytek, 
koberce, sanitární keramika, objemné obaly.

Co tam nepatří: bioodpad, vše co lze třídit,  
nebezpečný odpad, stavební materiál.
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